

## Hovedbestyrelsesreferat

14. oktober 2016

**HB-referat nr. 10/2016**

**Ordinært hovedbestyrelsesmøde mandag den 26. september 2016, kl. 9.00 – 17.00, i DTS-Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø.**

**Dagsorden:**

1. PA-strategi
2. Velkomst
3. Godkendelse af referater
4. Det ny skattevæsen
5. Finanslov '17
6. Hjemsendte medlemmer – status
7. Repræsentantskabsmøde
8. Nyt fra TR-fora og kredse
9. Nyt fra udvalgene
10. Møde med SKATs indsatsdirektør
11. Nyt fra sekretariatet

**Deltagere:**

Jørn Rise	Forbundsformand
Marianne S. Nielsen	Næstformand
Lone Byg	Chefkredsen
Allan Christensen	DTS TR-forum Kundeservice
Jan Magnusson	DTS TR-forum Indsats
Lene Höilund	DTS TR-forum Inddrivelse
Jens Norlund	DTS TR-forum Øvrige forretningsområder
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Kasper Sørensen	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær
Connie Mortensen	Faglig sekretær

Peter Nielsen, Høje Taastrup, deltog under punkt 1, og indsatsdirektør Jim Sørensen deltog under punkt 10.

## **1. PA-strategi**

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til Peter Nielsen, som er medlem af forbundet og i den forbindelse har henvendt sig til hovedbestyrelsen med forslag om, at der bliver udarbejdet en mere offensiv PA Strategi (Public affairs) for Dansk Told & Skatteforbund.

Peter Nielsen var derfor inviteret til at fremlægge og motivere sit forslag for hovedbestyrelsen – og tilbød i den forbindelse at bidrage til udarbejdelse af en PA Strategi, hvis hovedbestyrelsen ønskede det.

Hovedbestyrelsen drøftede forslaget og fandt det interessant – dog med det forbehold, at politikpåvirkning, som forbundet allerede i dag bruger en del kræfter på, ikke altid kan lægges åbent frem f.eks. på hjemmesiden, da det udelukker en fortrolig dialog med de politiske beslutningstagere.

Umiddelbart vil nogle af elementerne – bl.a. en mere offensiv rolle omkring skattepolitikken – kunne betyde, at der skal ske ændringer i forbundets formålsparagraf. Derfor vil drøftelserne med tillidsrepræsentanterne om en PA Strategi nu blive indledt på repræsentantskabsmødet i oktober 2016 med mulighed for, at der så kan arbejdes videre med et forslag frem mod kongressen i 2017.

## **2. Velkomst**

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til det egentlige hovedbestyrelsesmøde.

Seniorkredsens formand Bjørn Wikkelsøe Jensen deltog ikke efter aftale med forbundsformanden.

Næstformand Marianne Nielsen og faglig sekretær Anette Albrechtsen deltog kun under punkterne 4-11 på grund af anden mødeaktivitet.

## **3. Godkendelse af referat**

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referaterne af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 24. august 2016, det ekstraordinære telefonhovedbestyrelsesmøde den 26. august 2016 og det ekstraordinære hovedbestyrelsesmøde den 30. august 2016.

## **4. Det ny skattevæsen**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om det arbejde, der foregår i forbindelse med forberedelserne til etablering af det ny skattevæsen.

Hovedbestyrelsen havde en meget bred drøftelse af de forskellige spørgsmål, der rejser sig i forbindelse med det nye skattevæsen.

Det er stadig meget sparsomt, hvad der er af konkrete informationer omkring, hvordan processen med etablering vil komme til at foregå – herunder en tidsplan for, hvornår de enkelte styrelser bliver etableret, og hvornår det SKAT, som vi kender i dag, på en eller anden måde vil være for-tid.

Der er derfor heller ikke svar på de forskellige ”opmærksomhedspunkter”, som blev beskrevet nærmere i NYT fra DTS nr. 15/2016 efter det ekstraordinære hovedbestyrelsesmøde den 30. august.

Der er ved at blive etableret en implementeringsorganisation for det nye skattevæsen, som bliver placeret i departementet.

Hovedbestyrelsen drøftede derfor først og fremmest forbundets holdning til den fremtidige organisering af ”indbetalingsområderne” – person, erhverv og motor – hvor det endnu ikke er besluttet, om det skal holdes samlet i én styrelse eller deles op i flere styrelser.

Overordnet set ser Dansk Told & Skatteforbund den nye organisering af ”Et nyt skattevæsen” som endnu et kapitel i det organisatoriske eksperiment, som har kendetegnet organisationsstrukturen og omorganiseringerne i Skatteministeriet i snart mange år. Om styrelsesopdelingen i ”Et nyt skattevæsen” er den rette vej at gå, er vanskeligt at forholde sig til så længe det er uklart, hvordan snitfladerne mellem styrelserne skal være – og om der kan være fleksibilitet for medarbejderne mellem de enkelte styrelser.

Hvis ikke der er et rationale i den nye struktur, som tager mest muligt hensyn til medarbejdernes kompetencer, har forbundet umiddelbart svært ved at se, at det er den rette vej at gå.

Hovedbestyrelsen har derfor heller ikke endnu lagt sig fast på, hvordan indbetalingsområderne fremover bør organiseres – det må afvente, at der er et mere oplyst grundlag at forholde sig til.

Dansk Told & Skatteforbund har taget kontakt til de øvrige personaleorganisationer i SKAT for at stå sammen i kravet om, at personaleorganisationerne bliver inddraget i arbejdet med grundlaget for den fremtidige organisering af indbetalingsområderne.

Med hensyn til udvikling af medlemmernes kompetencer, så de vil være klædt på til de jobs, der vil være i ”Et nyt skattevæsen”, forudsætter forbundet, at SKATs ledelse allerede nu forpligter sig til aktivt at sørge for, at medarbejderne i SKAT kan varetage opgaverne fremover – bl.a. ved prioritering af den nødvendige kompetenceudvikling.

Dansk Told & Skatteforbund forudsætter, at personaleorganisationerne bliver involveret i arbejdet med etableringen af ”Et nyt skattevæsen” i implementeringsorganisationen – bl.a. ved at blive inddraget i arbejdet i de referencegrupper, der skal nedsættes.

Dansk Told & Skatteforbund ønsker endvidere, at der bliver etableret en samarbejdsorganisation, der retter sig mod det arbejde, der foregår i implementeringsorganisationen – og at der bliver etableret et overordnet koncernhovedsamarbejdsudvalg, når opdelingen af styrelser er sket.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundets videre arbejde i forbindelse med etablering af ”Et nyt skattevæsen” foregår med udgangspunkt i hovedbestyrelsens drøftelser, og at punktet løbende behandles i hovedbestyrelsen herunder gennem en ajourføring af forbundets ”opmærksomhedspunkter”**

## 5. Finanslov ’17

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at Dansk Told & Skatteforbund har etableret en række politiske kontakter forud for forhandlingerne om finansloven for 2017 – herunder omkring de økonomiske rammer, der skal være for ”Et nyt skattevæsen”.

Forbundet er især fokuseret på at forslaget ikke indebærer en styrkelse af kontrolområdet i SKAT ved reel tilførsel af flere ressourcer.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af, hvordan forbundet gennem kontakter til det politiske system kan forsøge at påvirke indholdet af finansloven for 2017 på Skatteministeriets område – herunder indholdet i rammerne for etablering af ”Et nyt skattevæsen”.

Dansk Told & Skatteforbund er klart af den opfattelse, at det kontroltryk, der vil kunne være med de rammer, der er afsat i planen for ”Et nyt skattevæsen”, ikke er tilstrækkeligt. En holdning, der bl.a. også understøttes af revisorerne i FSR – Danske Revisorer.

Dansk Told & Skatteforbund arbejder derfor målrettet på, at der ved de politiske forhandlinger for finansloven tilføres SKAT en ressourcemæssig styrkelse ud over det, der ligger i regeringens planer for ”Et nyt skattevæsen” – og i særlig grad på kontrolområdet, så der kan ske en forøgelse af kontroltrykket.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsætter arbejdet med påvirkning af grundlaget for finansloven for 2017 på Skatteministeriets område – herunder sikre tilførsel af flere ressourcer til Indsatsområdet i investeringsplanen for ”Et nyt skattevæsen”.**

## 6. Hjemsendte medlemmer - status

Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en fortrolig orientering om udviklingen i sagerne med de hjemsendte medlemmer.

Hvis de pågældende ikke kan tilbydes at vende tilbage til SKAT i en passende stilling, kan det blive nødvendigt at anlægge sager mod SKAT.

Eventuelle sager og de hermed forbundne økonomiske konsekvenser for forbundet skal i givet fald først besluttes i hovedbestyrelsen.

## **7. Repræsentantskabsmøde**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om arbejdet med planlægning af forbundets repræsentantskabsmøde den 25. og 26. oktober 2016 – herunder hvem der inviteres til at komme med et indlæg på repræsentantskabsmødet. Hovedemnet på repræsentantskabsmødet vil blive omorganiseringen og etableringen af det ny skattevæsen.

Skatteminister Karsten Lauritzen er inviteret, men der er endnu ikke endeligt tilsagn fra ministeren omkring deltagelse. Hovedbestyrelsen drøftede derfor mulige alternativer.

Redaktør Ole Pedersen orienterede om, at fristen for indsendelse af forslag til behandling på repræsentantskabsmødet er passeret, og der er ikke indkommet forslag til behandling på mødet.

Fristen for indsendelse af kandidatlistor til de suppleringsvalg af koordinerende tillidsrepræsentanter, som skal ske på repræsentantskabsmødet, er først den 27. september. De indsendte kandidatlistor vil efter fristens udløb blive offentliggjort her på hjemmesiden.

## **8. Nyt fra TR-fora og Kredse**

Formanden for TR-Forum Indsats, Jan Magnusson, henviste til den skriftlige orientering forud for hovedbestyrelsesmødet, som er tilgængelig på forbundets hjemmeside under information fra TR-forum Indsats.

Formanden for TR-forum Kundeservice, Allan Christensen, orienterede om, at man har evalueret tillægsprocessen og bl.a. blevet enige om, at sættemødet fremover skal afholdes tidligere, så tillægsprocessen allerede kan komme i gang i begyndelsen af januar. Allan Christensen opfordrede til, at der blev aftalt tilsvarende i de øvrige forretningsområder for at opnå en større grad af samtidighed.

Formanden for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Tillægsforhandlingerne i Inddrivelse er gået i gang.

- Der har været afholdt møde med inddrivelsesdirektør Lizzi Jakobsen.
- Processen med ansættelse af nye medarbejdere til Inddrivelse har været sat lidt i bero i forbindelse med planerne for et nyt skattevæsen, men skal nu fortsætte.
- På møde i TR-forum Inddrivelse har bl.a. været drøftet manglende orientering af lokale tillidsrepræsentanter, når der sker noget, der vedrører inddrivelsen.

Formanden for TR-forum Øvrige forretningsområder, Jens Norlund, orienterede bl.a. om følgende:

- Fortsat problemer i Service. Jens Norlund afholder et møde med bl.a. direktør Karsten Juncker og vil efterfølgende gå i dialog med medlemmerne i Service.
- Ved tillægsforhandlingerne i Jura er det aftalt, at 25% af midlerne anvendes til engangsvederlag, mens 75% anvendes til varige tillæg.

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, havde forud for mødet indsendt nogle punkter, hvor spørgsmål vedrørende valgenhedernes rådighedsbeløb og offentliggørelse af referater af kredsbestyrelsesmøder på hjemmesiden var afklaret inden mødet.

Herudover orienterede Charlotte Rosdahl Schou bl.a. om:

- Kredsbestyrelsen ønsker at afholde et todages kredsseminar. I den forbindelse fik kredsen tilsagn om, at der kan disponeres over de midler på forbundets budget, der er afsat til kredsen – herunder de midler, der ikke er forbrugt til afholdelse af repræsentantskabsmøde.
- Afholdelse af medlemsmøder om PULS. Faglig sekretær Anette Albrechtsen henviste til, at på grund af udviklingen er de planlagt møder aflyst – og det meldes ud i Nyt fra Sekretariatet, at nye mødetidspunkter afventer.
- Der planlægges seniormøde for medlemmer på +55 i Aarhus, hvor også Grenaa og Horsens deltager.  
**Hovedbestyrelsen besluttede, at der generelt kan disponeres med et tilskud fra forbundet til disse møder på 150 kr. pr. medlem på +55, der deltager. Der ydes ikke tilskud til ledsagere.**

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede om en konkret sag omkring samarbejdet med en funktionsleder, hvor der er en dialog i gang. I den slags sager er kommunikationen vigtigt også på tværs i forbundet mellem de forskellige involverede tillidsrepræsentanter.

Formanden for Kreds III (Øst), Kasper Sørensen, orienterede bl.a. om følgende:

- Vigtigt at materiale forud for hovedbestyrelsesmøderne, som kredsen skal behandle, bliver sendt ud så tidligt som muligt, da fokus på kredsbestyrelsesmøderne ellers alene bliver udveksling af nyt mellem valgheder.
- Hvis der er personsager i forbundet vedrørende et medlem, vil valghederne gerne orienteres, hvis det er muligt – naturligvis under respekt for den tavshedspligt, der er.
- Det er vigtigt, at forbundet opretholder en god kontakt til de relevante politikere i Folketinget, men at der sker en prioritering af kontaktfladerne.
- Den nye inddrivelsesdirektør har lagt en linje med en god og åben dialog, men hendes udmelding om, at medarbejderne i forbindelse med opsplittningen i styrelser måske skal søge deres egen stilling har skabt uro.
- Tilsvarende Kreds I ønsker Kreds III også at disponere over de budgetterede midler til et kredsseminar.

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyrsting, orienterede om, at der ikke var nyt fra kredsen.

## 9. Nyt fra udvalgene

Formanden for Arbejdsmiljøudvalget, Niels Gyrsting, orienterede om, at udvalgets kampagne om, hvordan man overlever forandringer, udskydes til begyndelsen af 2017, hvor etableringen af de nye styrelser også vil være tættere på.

Niels Gyrsting beklagede, at SKAT har besluttet ikke at gennemføre en APV/MTU i år. Jørn Rise henviste i den forbindelse til, at spørgsmålet har været drøftet i SKATs Hovedsamarbejdsudvalg (HSU), hvor forbundet har udtrykt beklagelse over ledelsens beslutning. Der blev samtidig peget på, at tillidsrepræsentanterne altid har mulighed for at bede om, at der gennemføres en ”mini APV” i enheden.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen henviste til den skriftlige orientering fra Kompetenceudvalget, som er tilgængelig på forbundets hjemmeside under Kompetenceudvalget.

Faglig sekretær Jan Nørner henviste til, at Toldudvalget først afholder møde den 29. september 2016.

## 10. Møde med SKATs indsatsdirektør

Hovedbestyrelsen havde inviteret SKATs indsatsdirektør og medlem af den operationelle styregruppe i det ny skattevæsen Jim Sørensen til en dialog om arbejdet på indsatsområdet – herunder om behovet for ressourcer til indsatsområdet.

Hovedbestyrelsen havde en god og konstruktiv drøftelse med Jim Sørensen om udfordringerne for Indsats – herunder de prioriteringer, der fortages.

På baggrund af drøftelserne understregede hovedbestyrelsen overfor Jim Sørensen, at forbundet fortsat vil gøre politikerne opmærksomme på konsekvenser af, at der må prioriteres så kraftigt på indsatsområdet på grund af mangel på ressourcer.

## 11. Nyt fra sekretariatet

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om en konkret personsag.

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om tillægsforhandlingerne i forretningsområderne. Der vil nu blive udarbejdet en matematisk beregning på forbundets forholdsmæssige andel af tillægsmidlerne i Indsats og Inddrivelse.

**Jørn Rise**

**Ole Pedersen**

**Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 24. oktober 2016**

Jørn Rise

Marianne S. Nielsen

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum



Kasper Sørensen

Niels Gyrsting

Lone Byg

Bjørn Wikkelsøe Jensen